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Protokół nr 48/2022 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

z posiedzenia odbytego w dniu 21 listopada 2022 r. Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 7:30,  

a zakończyło o godz. 9:15 tego samego dnia w trybie stacjonarnym.  

Obecni: 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

 Radny Michał Płonka 

 Radna Monika Paszek  

 Radna Sławomira Kuś 

 Radny Dionizy Waszczuk  

 Radna Mirosława Sajur 

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny, 

- Ewelina Wrońska – Inspektor ds. oświaty, kultury i kultury fizycznej, 

- Alicja Drejkarz Ostój – Inspektor ds. administracyjnych i organizacji pozarządowych, 

- Adrian Matysiak – Inspektor ds. ochrony środowiska. 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Radna Sławomira Kuś otworzyła posiedzenie Komisji Rozwoju 

Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane 

quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne 

otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja.  

Na wniosek burmistrza Zdun z dnia 17.11.2022 r. prowadząca obrady wniosła do porządku obrad 

punkty 3e i 3f: 

1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Radna Sławomira Kuś przypominała, że dokonanie zmian w porządku obrad wymaga bezwzględnej 

większości głosów ustawowego składu komisji. 

Wobec powyższego prowadząca obrady poddała wniosek burmistrza Zdun pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: na wniosek burmistrza Zdun z dnia 17.11.2022 r. wnoszę o 

wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwały:  

3e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;  
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3f) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Proponowane punkty zostały przyjęte. 

Innych wniosków, uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

Następnie prowadząca obrady przedstawiła zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zduny za rok szkolny 2021/2022. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, 

b) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy organów Gminy Zduny z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 

rok”, 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022,  

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 2030, 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

f) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

4. Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2023 rok oraz projektu uchwały WPF na lata 2023-

2033. 

5. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się z realizacją zadania „Budowa instalacji 

fotowoltaicznych na terenie gmin Koźmin Wlkp., Rozdrażew i Zduny w celu zwiększenia produkcji 

energii ze źródeł odnawialnych”.  

6. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Do przedłożonego porządku obrad nie złożono uwag.  

 

Pkt. 2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zduny za rok szkolny 

2021/2022. 

Informacje przedstawiła Ewelina Wrońska. Zgłoszono zapytania do przedstawionej informacji. 

Radna Sławomira Kuś pytała o przyczynę wzrostu liczby nauczycieli w roku szkolnym.  

Ewelina Wrońska wyjaśniła, że wzrost liczby zatrudnionych nauczycieli w podstawówkach wynika 

z zawarcia umowy na zastępstwo za nauczycieli przebywających na świadczeniach macierzyńskich, 

a w szkole ponadpodstawowej wzrost zatrudnienia spowodowany jest zatrudnianiem nauczycieli 

przedmiotów zawodowych.  
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Radna Mirosława Sajur pytała o zatrudnianie psychologa w placówkach oświatowych. 

Ewelina Wrońska wskazała, że w każdej szkole na terenie gminy zatrudniony jest pedagog specjalny, 

a jedna placówka zatrudniła również psychologa.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zduny 

za rok szkolny 2021/2022. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Wrońska. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy organów Gminy Zduny z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2023 rok” 

Projekt uchwały przedstawiła Alicja Drejkarz Ostój. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 

organów Gminy Zduny z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2023 rok” 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 



4 | S t r o n a  
 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z 

uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 

2030, 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z 

uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny 

na lata 2022 – 2030 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Projekt zakłada 10% wzrost stawki podatku od 

nieruchomości od 1.01.2023 r.  

Radny Dionizy Waszczuk wskazał, że pod obrady Rady ponownie podaje się projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości zakładający 10% podwyżki, ze 

względu na rosnącą inflacje. Dodał, że z podatków pokrywane są wydatki bieżąca, a więc wydatki 

na nową lampę czy chodnik. Aby zabezpieczyć w budżecie odpowiednie środki wskazana jest 

podwyżka podatków. Dodał, że podwyższa wesprze przyszłoroczny budżet o 270 tys. zł z podatku 

od nieruchomości i 30 tys. z podatku od środków transportowych.  

Radna Mirosława Sajur wskazała, że w tym roku podatek już wzrósł. 

Iwona Klepacka wyjaśniła, że wzrost podatku w ciągu roku spowodowany był zmianami w 

klasyfikacji gruntów dokonanego przez Starostwo Powiatowe w Krotoszynie. W niektórych 

przypadkach dokonano przekwalifikowania gruntu rolnego na grunt budowalny i stąd te podwyżki.  

 Miłosz Zwierzyk dodał, że jeśli się nie zgadza z nową klasyfikacją gruntów to należy złożyć 

reklamację od tej decyzji. Zgromadzone dokumenty należy przedstawić w starostwie. Następnie 
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odniósł się do budżetu na 2023 rok, w którym zaplanowano głównie dokończenie inwestycji, których 

realizacje rozpoczęto w roku bieżącym.  

Iwona Klepacka wyjaśniła, że dochody z podatku od nieruchomości pokrywają wydatki bieżące 

gminy a naprawa dróg czy oświetlenia to wydatek bieżący.  

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji 

prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości - 10% podwyżki podatku.  

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (3): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Monika Paszek, Mirosława Sajur 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

W podatku rolnym stawkę podatku określa się w równowartości pieniężnej określonej ilości żyta, 

którą oblicza się według średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

z dnia 19 października 2022 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2023 ogłoszono, że średnia cena skupu 

żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2023 wyniosła 

74,05 zł za 1 dt. 

Natomiast stawkę podatku leśnego wyznacza się w oparciu o średnią cenę sprzedaży drewna (art. 4 

ustawy o podatku leśnym). Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z 

dnia 19 października 2022 r. w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej 

ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2022 r. ogłoszono, że średnia 

cena sprzedaży drewna wyniosła 323,18 zł za 1 m3.  

g) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Projekt uchwały, który zakłada 10% wzrost stawek podatku od środków transportowych przedstawiła 

Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji 

prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych - 10 % podwyżki podatku.  

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (3): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Monika Paszek, Mirosława Sajur 
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Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu.  

 

Pkt 4. Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2023 rok oraz projektu uchwały WPF na 

lata 2023-2033. 

a) projekt budżet na 2023 r. 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu budżet na 2023 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Monika Paszek 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) projekt uchwały WPF na lata 2023-2033 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z 

uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały WPF na lata 2023-2033. 

 Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Monika Paszek 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 5. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się z realizacją zadania „Budowa 

instalacji fotowoltaicznych na terenie gmin Koźmin Wlkp, Rozdrażew i Zduny w celu 

zwiększenia produkcji energii ze źródeł odnawialnych”. 

W dniu 21 listopada 2022 na posiedzeniu komisji Gospodarki członkowie komisji zapoznali się z 

realizacją zadania „Budowa instalacji fotowoltaicznych na terenie gmin Koźmin Wlkp, Rozdrażew i 

Zduny w celu zwiększenia produkcji energii ze źródeł odnawialnych”. Temat z ramowego planu 

pracy przedstawili Adrian Matysiak oraz Miłosz Zwierzyk. 

23 kwietnia 2021 roku w Starostwie Powiatowym w Krotoszynie podpisano umowę, na mocy której 

Koźmin Wielkopolski, Rozdrażew i Zduny otrzymają ponad 9 mln zł dofinansowania na projekt 

ekologiczny z ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020, Działanie 3.1,, 

Wytwarzanie energii z odnawialnych źródeł energii”. Stanowi to 85 % wartości projektu. Całość 

zamyka się w kwocie 13.086.093,00 zł. 
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 Dzięki partnerskiemu przedsięwzięciu trzech samorządów w powiecie powstaną 363 instalacje 

fotowoltaiczne. 

Projekt pn. Budowa instalacji fotowoltaicznych na terenie gmin Koźmin Wielkopolski, Rozdrażew i 

Zduny w celu zwiększenia produkcji energii ze źródeł odnawialnych. Celami szczegółowymi są: 

- redukcja niskiej emisji, 

- zwiększenie wykorzystania energii z OZE, 

- promowanie wykorzystania energii z OZE, 

- poprawa stanu środowiska naturalnego, 

Partnerem wiodącym w projekcie jest Gmina Koźmin Wielkopolski, która uzyskała dofinansowanie 

w kwocie 2 428 025 zł na 91 instalacji, Gmina Rozdrażew otrzyma 1 559 410 zł na 66 instalacji, a 

Gmina Zduny 5 055 800 na 206 instalacji. 

Przetarg na wykonanie 206 instalacji w gminie Zduny wygrała firma FlexiPower Group sp. z o.o. z 

Pabianic.  

Na dzień komisji wykonano 165 instalacji, 159 instalacji odebranych jest przez inspektora nadzoru a 

106 instalacji zgłoszono do energetyki, do wykonania zostało 41 instalacji. Termin realizacji projektu 

planowany jest do 30.11.2022 r. Opóźnienia spowodowane są koniecznością uzyskania pozwolenia 

od konserwatora zabytków na montaż paneli w strefie zabytkowej. Przez 5 lat gmina w ramach 

projektu jest właścicielem instalacji i gwarantuje ubezpieczenie oraz serwis.  

Po zapoznaniu się z tematem komisja nie wniosła uwag. 

 

Pkt. 6. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

 W tym punkcie omówiono wniosek Niepublicznego Przedszkola Parafialnego w Zdunach dotyczący 

utrzymania dotacji oświatowej na przedszkole na poziomie 90%. Po wysłuchaniu analizy finansowej 

wysokości dotacji ustawowej 75% i obowiązującej 90%, oraz warunków jakie placówka powinna 

spełnić, aby uzyskać 100% dotacji oświatowej. Członkowie komisji przychylili się do propozycji 

utrzymania 90% dotacji na kolejny okres. Na sesji w grudniu zostanie radnym przedłożony projekt 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli w 

wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych.  

Komisja zapoznała się również z wnioskiem OSP Baszków o zabezpieczanie środków w budżecie na 

2023 r. w wysokości 450 tys. zł na zakup średniego lub ciężkiego samochodu ratowniczo – 

gaśniczego z napędem 4x4 dla jednostki.   

W dalszej części obrad członkowie komisji zapoznali się z treścią pisma ZOMG ZOSP RP w Zdunach 

dotyczącego przekazania ciężkiego samochodu marki Jelcz z jednostki OSP Zduny do jednostki OSP 

Perzyce.  

 Po zapoznaniu się z tematem komisja nie wniosła uwag. 
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Przewodnicząca Komisji RGRiB 

         mgr Sławomira Kuś 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  


